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Algemene Beschouwingen begrotingsraad, 8 november 2018 

Heemstede is een mooie kern van de Metropool 

Amsterdam met een eigen identiteit 

 

Voorzitter, 

Voor de eerste keer ooit een algemene beschouwing van GroenLinks 

als coalitiepartij. We zijn daar trots op.  

Ons programma voor de komende vier jaar heet “Voor een groen, 

duurzaam en zorgzaam Heemstede”. Dat levert voor ons de criteria om 

de begroting te beoordelen. Met een positief kritische inbreng, zoals u 

kunt verwachten van ons.   

Allereerst terugkijkend. De “olifant”, het dossier de Vomar, heeft ons 

enorm bezig gehouden. De spanning in de Raad liep hoog op, met 

vergaderingen tot vroeg in de ochtend. Inmiddels is het Vomar dossier 

geen olifant meer, wel een varkentje dat nog gewassen moet worden. 

GroenLinks is natuurlijk zeer benieuwd of de Raad van State zal 

besluiten dat die supermarkt met ondergrondse parkeergarage er kan 

komen.  

Intussen wil GroenLinks al verder vooruit. Wij zullen nog deze maand  

komen met een plan vol verbeter-ideeën voor een Winkelvisie+ en een 

Binnenweg/Raadhuisstraat2.0!  GroenLinks roept iedereen nu al op dat 

aan te vullen: politieke partijen, omwonenden, ondernemers, 

maatschappelijke organisaties, het winkelend publiek en natuurlijk de 

initiatiefnemers: Vomar en Hoorne Vastgoed.  

Voor de Binnenweg is een krediet van € 50.000 bestemd voor het 

uitvoeren van nieuwe maatregelen om de veiligheid te vergroten. 
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GroenLinks denkt dat meer nodig is. Een bespreekpunt voor deze raad 

wat GroenLinks betreft. Graag een reactie van het college daavoor. 

Ongetwijfeld zal er kritiek komen van VVD, D66 en CDA over het gebrek 

aan bestuurskracht van dit college. Er zijn tot nu toe inderdaad nog 

weinig nieuwe plannen gepresenteerd. Heeft het college dan stil 

gezeten? Zeker niet, er is heel hard gewerkt de afgelopen maanden. In 

de begroting wordt enige uitbreiding van het ambtelijke apparaat 

voorgesteld. Dat is zeker nodig. Nieuw beleid en nieuwe taken voor de 

gemeente vragen om meer capaciteit. 

GroenLinks staat voor verandering. En die komt er, met behoud van al  

het goede uiteraard. GroenLinks telt in de begroting maar liefst 28 

plannen voor nieuw beleid. Ik noem de belangrijkste drie gekoppeld aan 

onze drie prioriteiten: groen, duurzaam en zorgzaam: 

1. Een ecologisch beleidsplan; 

2. Een plan voor de energietransitie, eerst regionaal en daarna 

wijkgericht; 

3. Een ontwikkelprogramma participatie.  

Om met dat laatste te beginnen. Laten we aan de slag gaan met 

participatie, en laten we als raad onze eigen rol daarin  bepalen. We 

gaan daar volgende week over spreken met elkaar tijdens een 

bijzondere Commissie Samenleving. Inwoners betrekken is voor ons 

altijd maatwerk, waarbij de raad moet aangeven hoeveel ruimte er is, 

maar waarbij betrokkenen ook steeds moeten kunnen aangeven 

hoeveel ruimte zij willen hebben. 
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Wat vindt GroenLinks verder van belang? 

1. Allereerst , de zorg voor onze ouderen: Wij kijken met spanning uit 

naar de halfjaarrapportage Sociaal domein 2018, met name de 

resultaten van de kanteling van individuele maatwerkvoorzieningen 

naar algemene voorzieningen. In de begroting lezen we dat deze  

kanteling onder meer een intensivering van de inzet van vrijwilligers 

vereist. Vraag aan het college : kunt u hier op dit moment al iets meer 

over zeggen?   

2. Verder hopen we dat Plein 1 een succes wordt.  

3. Het integraal huisvestingsplan voor de scholen: GroenLinks gaat voor 

maximale verduurzaming en circulariteit van de gebouwen en wil ook 

dat  mogelijkheden voor kindcentra, waarbij onder één bestuur en 

liefst ook onder een dak, voorschoolse educatie en naschoolse 

opvang bijeenkomen. Dit is van belang om ouders meer in de 

gelegenheid te stellen volop te participeren op de arbeidsmarkt, en 

het is ook in het voordeel van kinderen met een taalachterstand. 

4. En dan nu de sport: We zijn verheugd te lezen dat het college, naast 

continuering van de combinatiefunctionarissen, ook een ontwikkeling 

in gang wil zetten met sportieve buurtactiviteiten. GroenLinks pleit 

voor buurtsportcoaches die zich niet alleen richten op jongeren maar 

ook op senioren.  En laten we natuurlijk zorgen dat de toekomst van 

het zwembad gegarandeerd wordt. GroenLinks is blij dat de 

besluitvorming daarover meegenomen wordt in de nieuwe Nota Sport 

en Bewegen in Heemstede. 

5. Het actieplan verkeersdruk. Onze wethouder verkeer zal regionaal 

fors aan de bak moeten om te zorgen dat er minder doorgaand 

autoverkeer door Heemstede gaat, en dat er meer ingezet gaat 

worden op de fiets en hoogwaardig openbaar vervoer. Ondertussen 

dreigt er een verkeersinfarct bij te komen, als de Formule 1 naar 

Zandvoort komt. GroenLinks komt met een motie daarover. 
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6. De ICT: Er loopt een aanbesteding om de ICT ondersteuning te gaan 

outsourcen. Tot die tijd worden nog externen ingehuurd. Er komen 

zeker kosten, die niet begroot zijn. Graag een reactie van het college 

hoe ze dit onder controle denken te houden. 

 

Duurzaamheid blijft de topprioriteit voor GroenLinks. Het college komt 

gelukkig met veel plannen. GroenLinks is blij met de toezegging dat voor 

alle gemeentelijke gebouwen in kaart wordt gebracht, wat nodig is om te 

komen tot energieneutrale gebouwen. GroenLinks maakt zich wel 

zorgen om stagnatie van bewoners die zelf aan de slag willen met de 

verduurzaming van hun woning. Wij willen een motie daarover indienen, 

omdat de landelijke subsidiepotjes voor huiseigenaren leeg zijn. We 

komen ook met een motie voor een JaJa sticker om papierverspilling te 

verminderen, en met een motie voor een duurzaamheidsprijs voor 

ondernemers.  

GroenLinks blijft zich zorgen maken over het afval. De doelen zijn 

volgens het college nog steeds haalbaar, ondanks de vertraging van de 

pilot. Wij willen snel een duidelijk signaal aan onze bewoners geven dat 

afval scheiden loont, bijvoorbeeld door volgend jaar een kleine grijze 

rolcontainer goedkoper te maken t.o.v. een grote container. Alleen met 

minder afval zullen de door ons gestelde doelen meer binnen bereik 

komen. Graag een reactie van het college daarover. 

 

En dan natuurlijk groen. De gemeente moet investeren in natuur en in 

groen in de wijken, en ook in fietsverbindingen, het behoud van 

historisch landschap én in schone lucht. Dat draagt bij aan het welzijn 

en geluk van onze bewoners. 

Een lang gekoesterde wens van GroenLinks gaat in vervulling. Er komt 

een ecologisch beleidsplan. Dit plan zal gaan over verbinding van 

groene gebieden, een recreatieve fietsroute vanuit Haarlemmermeer 
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naar de duinen, het behoud van spoorwegovergangen naar de duinen, 

desnoods door ondertunneling, en een groen Manpadslaangebied.  

Daarnaast komt er in 2019 een nieuw groenbeleidsplan om ook het 

groen in de wijken naar een hoger plan te tillen. Beide zijn heel 

belangrijk voor het behoud van Heemstede als aantrekkelijke gemeente 

om in te wonen, werken en verblijven.  

 
Ter afsluiting 
GroenLinks wenst College, Raad en ambtenaren ook het komend jaar 

plezier in het werk en goede resultaten. En we hopen dat onze 

bewoners zelf mooie initiatieven blijven ontwikkelen. 

En overigens blijft GroenLinks van mening dat Heemstede géén dorp is. 

Heemstede is een klein stadje, onderdeel van de metropool Amsterdam, 

met een eigen sterke identiteit. En die gaan we ontdekken komend jaar. 


